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10. Sct. Georgs Gilde  

Mødereferat  
  

Gildeting  
  

Onsdag, den 12. marts 2025 i Gildeborgen  
  

Antal deltagere: 15 gildebrødre.  

  

  

Referat fra Gildeting  
  

  

Dagsorden:  
  

Valg af ordstyrer og referent:  Niels og Annette  

  

Niels konstaterede, at indekaldelse til Gildeting var udsendt i rette tid, og at vi var 

beslutningsdygtige.               

  

Beretning fra gildemester  
  

Betty er desværre sygemeldt, og bad mig træde til som suppleant for GM 29 januar  

  

Bjørn havde en gennemgang af årets aktiviteter  

  

Masser af aktiviteter i 10. gilde og med deltagelse af 10 gilde fælles arrangementer  

  

Sct.Georgs Gildehal  

Hanne blev optaget som væbner  

- dit syn på formålet med spejderbevægelsen og gildebevægelsen samt  - 

dine største forventninger til at blive gildebror.  

Kunne ikke synge Mormors kolonihavehus  

Camilla læste ”Sct. Georgs Budskabet” som var skrevet af Agnes Thorvaldsdottir 

International Sekretær for gilderne på Island.  
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Kirsten S gav heroldkæden videre til Hanne   

Betty  indsat som ny mester  

Broderkæde med det nye ritual  

  

Busudflugt  

De bygger boliger og industri i Aalborg Kommune som gale  

Jørgen Bøgh fortalte fra Store Restrup om husmændenes køb af herregården Lisbeth 

fortalte om de afmærkninger nedenfor deres lejlighed, der også er start på nye boliger  

Jette – Annies svigerniece – viste rundt i vuc på godsbanen  

Frokost i gildeborgens have  

  

Friluftgildehal  

Gildeborgens have  

Mesterskab i spejderi,  

Camilla var en suveræn vinder i genkendelse af flag  

Bettys første GM-tale var om spejderlejr i Nuuk  

Annie havde 5 min Sct georg om den positive indstilling til fremtiden, og ikke styre sit liv 

gennem bakspejlet.   

Det er jo alligevel i fremtiden, vi skal leve det liv vi har.  

Grillede pølser og salater i en dejlig sommeraften  

  

Havefest  

Vi ber bare guderne om godt vejr – NEJ  

Trods 11. gildes forsøg på det  

Byger, blæst og blafrende teltdug   

Flot fremmøde – igen – fra 10 gilde  

  

Fødselsdagsgildehal  

54 år – ingen alder  

Kirsten Bøgh havde 5 min om Erik Nørgårds bog fra 1930-erne  

Lisbeth holdt en fin fødselsdagstale  

  

Buderup på Hvide Klit Distriktet og 9. gilde  

Det nye distrikt med Hirtshals og Sæby og  Hobro   

Dejlig aften i flotte spejderlokaler  

Godt fremmøde fra 10. gilde  

Bente Holmbach fra 9. gilde på forkant i sin 5. min  

Prepper pga urolige tider  

et lille lager af vand, tørkost, dåsemad, stearinlys, tændstikker, batterier, trangia, 2 l sprit, 

samt nogle kontanter. – senere har regeringen rundsendt hendes råd til os  

  

Weekendtur  

Blæst godt igennem  

Store og små ting omkring Ringkøbing Fjord  

I er en god og nysgerrig gruppe at have med – Det er rart at mærke at jeres lydhørhed for 

små kuriositeter og store naturoplevelser er helt på linje med Annies og min glæde ved at 

finde dem frem  
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Kulturlauget til Børglum  

Vi i Aalborggilderne er jo millionærer – lige som Yvonne i Olsenbanden  

Vi bruger nogle af pengene på os selv  

Tilbuddene er rykket lidt højere op  

6. gilde lavede en skøn tur til Børglum med rundvisning og frokost God 

deltagelse fra 10 gilde  

  

Septembermøde  

Vi satte liv i de døde, i en rundgang på Almen kirkegård  

Aalborgs berømtheder – og dem der ville være det  

Raffn fra Raffns Alle fik en forklaring  

Cementbyen Aalborgs cementskulpturer – overgroede og beskidte  

Brugte igen gildeborgens dejlige have  

Indviede de nye havemøbler og tæpper til kaffen  

 – vejret holdt ikke på os ret længe efter solnedgang   

  

Oktober gildehal  

Betty havde en indianerhistorie som udgangspunkt for mestertalen  

 – den gode og den onde ulv  

Hannes 5 minutter var om tolerance og intolerence,  overbærenhed og nultolerence 

Kirsten S læste gildelov  

  

Fellowship i skalborg  

Betty som DIS havde distriktets aften  

At gå i hundene – at gå i hundenes fodspor  

Rasmus havde 8000 km i benene efter sine ture med Sirius i nordøstgrønland  

Chokolade er gode kalorier i kulden – 168 kg spist på de to år  

Isbjørne kan tømme et nutellaglas  

Stærk mand med to meter over skuldrene og hår mellem tænderne  

Blød mand, der kan samarbejde med den samme makker dag og nat i mange måneder 

Mattæusevangeliet 22,1-14, mange er kaldet, men få er udvalgt.  

  

Novembermøde  

Hvor Grønland igen var i billedet med Seniorsergent Have, der fortalte om Station Nord 

Verdens næstnorligste permanente bosættelse, kun 970 km fra nordpolen  

  

Ridderhal i november, hvor Camilla blev optaget som ridder.  

Klosterets smukke omgivelser dannede rammen  

Camilla gav indhold med sit riddersvar på spørgsmålet om, hvad gilde- og spejderliv 

havde betydet for arbejdslivet og hvor Camilla mente gildelivet var om 10 år. Skalborg 

kirkes sognesal rammen om eftergildehallen  

  

Fredslys  

Omkring 150 i kirken  

60 spejdere i uniform  

40 gildebrødre – næsten hele 10 gilde  

Hanne Dahl genfortalte Selma Lagerløffs Julerosen  
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Fint optog med FDF-orkester og fredslys gennem byen  

Slut ved Tolbod  

Evaluering over en kop øl på Ellen Marsvin, også her var der godt fremmøde af 10. gilde  

  

Julemøde  

Kirsten S og Annie værter ved mad og drikke  

Pakkespil med tre bægere og mulighed for udvisning, 1812 overturen – næste år 

skæbnesymfonien  

Travetur   

Jørn Anton var guide gennem mange af gavlmalerierne i centrum  

Niels og Janne fandt nøglerne til Cr4 laug til lidt ost at varme sig på  

  

Nytårskur  

Eva overrakte spejderprisen til en rigtig gutterdame SNUS  

Orkideen klarede en dejlig frokost  

Dyveke spillede som var de betalt for det  

  

Nytårsgildehal  

Er det den rigtige vej  

Hvor skal du hen  

Det ved jeg ikke  

JA, så er det den rigtige vej  

BETTYS start på sin korte gildemestertale, inden hun overgav ordet til Gull-Maj, som 

ønskede 10.gilde et godt nytår fra distriktet  

Jørn Andersen havde spændende 5 min om good-turn mærket, der havde en levetid på 

50 år  

Mens jeg skriver beretning siger radioen, at posten stopper med breve og kort Leo 

og Laila havde jubilæum, men ikke kræfter til at være med på aftenen  

  

Februar-fællesmødet  

Vi er millionærer – så foredragsholderen var fra øverste hylde  

jeg var spændt på, om en filosof kunne trække folk af huse på en mørk vinteraften  

Sikke en aften hvor Steen Hildebrand tog os med  fra 

velfærdsstatens fødsel efter 1945 til i dag,  hvor det er 

følgerne af overforbrug, der ødelægger miljøet.  

Nutidens problemer er skabt af gårsdagens løsninger  

Hanne havde kombineret foredragssal og spisested  

Og så en lækker spisning og Orkideen klarede både borddækning og opvask  

  

Gildeborgens generalforsamling  

Hvor vi fik opgaven med til næste år:  

Vi er blevet millionærer  

Vi løber tør for tid og kræfter -  inden vi løber tør for penge  

Vi har ikke kræfter til selv at rasle penge ind til vores hjælpekasser  

Skal vi begynde at bruge formuen fra Gildeborgen til hjælp til spejderne  

Spejderne står alligevel som arvinger til formuen – sammen med andre  
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Mit forslag: Hvert gilde tildeles dispositionsret  over et beløb, som kan uddeles ved 

økonomisk koordinering efter gildets ønske, men betales af gildeborgens kasse. Det 

kræver et forslag til kommende generalforsamling om et år – eller til en evt. ekstraordinær 

forsamling.  

  

Gildemestermødet i går aftes 2025  

Kan i huske historien om Titanic, og ham med cigar fra 1. klasse sagde Det 

går nok, hullet sidder kun ved kahytterne for 3. klasse.  

  

1. gilde kører godt – efter en sammenlægning af 1. 5. og 7. gilde  

2. gilde har 6 aktive og to på plejehjen  

6 gilde er blevet et damegilde – alle mændene er døde  

8 kører, men med vigende kræfter  

9 hænger lidt i bremsen  

Vores kører rimeligt, trods vigende kræfter  

11 hænger lidt i bremsen  

12 snakker udenom  

  

6 og 9 samarbejder om møder og haller  

2 og 11 samarbejder om møder og haller  

  

Ingen bød ind med afløsere for Eva som distriktkansler og Gull-Maj som DUS  

Os, der har kræfter kommer til at løse flere opgaver  

Strukturen kommer til at slanke sig, for der er nok der kan være med i ledelser  

Hvert gilde har brugt kræfter på en ledelse – trods samarbejder  

Aalborg har tre foreninger – distriktet med 5, gildeborgen med en fra hvert gilde og 

aalborg-gilderne med tre i ledelse  

  

Der er ERFA møde15. april  

Inspirationsdag i Brønderslev 14 maj –  Havefest 

12. juni  

Buderup i Buderup   

  

Vi løber tør for liv og kræfter, før vi løber tør for penge .  

  

En tidligere gildebror har søgt om genoptagelse i 10.gilde. Hun vil blive tilknyttet til 

1.gruppe. Genoptagelsen vil ske enten til Friluftsgildehallen eller til vores 

Fødselsdagsgildehal.  

  

Tak til Jørgen Bøgh for at være huspianist og tæve både de sorte og hvide tangenter til  

”Nu er jord og himmel stille”  
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Beretning fra grupper og udvalg   
  

Beretning fra gruppe 1  

  

Vi har haft 6 møder.  

1. møde hos Annie – efter frokost kørte vi til Åbybro, hvor vi besøgte Mundorf, bunkers 

fra krigens tid, hvor der var oprettet en kunstig by. Herefter sluttede vi med is hos 

Åbybros berømte isfabrik.  

2. Næste møde hos Verner og Betry – efter middag tog vi i Nr. Uttrup Kirke til 

sangaften med flere kor.  

3. Møde hos Vibeke – frokost og derefter tog vi i Hasseris kirke, hvor der var foredrag 

med Sofie Petersen, hvor hun fortalte om kirken i Grønland og Knud Rasmussen.  

4. Så tog vi til Vodskov og fik en fin julefrokost hos Preben.  

5. I januar var vi i Gistrup Kirke til foredrag og musik af Bent Fabricius Bjerre med 

efterfølgende middag hos mig.I februar.  

6. kom turen til Bjørn. Her startede vi tidligt i Skalborg Kirkecenter med brunch og 

efterfølgende foredrag om alle de biografer som har været i Ålborg og Nr.Sundby 

gennem tiderne, og hvordan det foregik i maskinrummet med store og små spoler.  

  

7. Vores marts møde er blevet aflyst pga. flere syge i gruppen. Vi stod for julemødet som 

blev afholdt med 2 fødselarer.  

  

Jytte  gruppeleder  

  

  

Beretning fra gruppe 2  

  

3//7 2024 Vores første møde var i Vodskov hos Kirsten og Jørgen.   

Leif blev enstemmigt valgt til gruppeformand.  

Fødselsdagsgildehallen, som vi skulle stå for, blev planlagt, og opgaver fordelt.  

Vi blev enige om at lave en opsparing til afslutningen 100 kr. pr. mand pr. møde. 

Fremtidige mødedatoer blev fastlagt, og vi besluttede, at den, der holder gruppemødet, 

beslutter hvad mødet skal indeholde.  

Kemien i gruppen var god lige fra starten, så da vi tog hjem, var alle enige om,  at 

vi ville få en dejlig gruppe.  

18/9 2024: Mødet i september blev holdt i Leifs hyggelige kolonihavehus, Camilla kom 

med biksemaden, og der var islagkager bagefter.  

Leif havde et forslag til november mødet. Det var en bekendt fra station Nord. 14/10 

2024: Mødet blev holdt hos os, og aftenens emne var planlægning af november 

mødet. Det var lykkedes Leif at få Seniorsergent Have til et foredrag om     

13/11 2024:  var vi hos Eva, hun gav et referat af Gilderådsmødet, det gav efterfølgende 

en god snak. Vi diskuterede også fremtidige ideer til gildearrangementer.  

11/12 2024: Julemødet blev holdt hos Lis, det var en dejlig og meget hyggelig aften, og 

maden + drikkevarerne var helt i top.  

På mødet fordelte vi også opgaverne til nytårsgildehallen, som vi skulle stå for.  

Vi fordelte opgaverne til Nytårsgildehallen, som vi skulle stå for.  
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15/1 2025: Første møde i det nye år var hos Kirsten og Jørgen i deres nye dejlige hjem i 

Vodskov. Der var stort fravær, men vi, der var der, fik en god snak og meget hygge.  

  

Lisbeth for Leif, som er gruppeleder  

  

  

Beretning fra gruppe 3  

  

Siden sidste Gildeting i 2024 har 3.gruppe holdt 6 gruppemøder.  

Vi har stået for Oktober Gildehal, Gåturen i januar og er i øjeblikket ved at arrangerer 

10.gildes Sct. Georgs Gildehal i april.  

Gruppemøderne er selvfølgelig blevet brugt til at arrangerer de forskellige arrangementer, 

som 3.gruppe skulle stå for.  

Da vi begyndte i de nye grupper, havde vi en snak om vores forventninger og indhold til 

vores gruppemøder.  

Vi blev enige om, at den der afholdt gruppemødet skulle også bestemte, hvad vi skulle 

beskæftige os med, og det har ført os mange forskellige steder hen.  

Vi har talt om slægtshistorie, hvor vi både var i Jylland og på Sjælland. Familie som har 

deltaget i modstandsbevægelsen i 2. Verdenskrig. Talt om det gamle Aalborg og nogle 

berømtheder og deres forskellige øgenavne. Gavlmalerier, aktuelle ting i samfundet. 

Afholdelse af 4. juli i Rebild Bakker, som jo er en fejring af familierelationerne mellem de 

danske udvandre og deres danske familier i Danmark.  

  

Sidst,  men mindst har vi også haft tid til at drøfte Trump, og hans mange uforståelige 

udmeldinger, som er med til at true vores nuværende verdensorden.   

  

Annette   

gruppeleder  

  

Oplysningsudvalg: Betty Kjærsgaard  

  

Der har ikke været nogen aktiviteter  

  

Spejderkontakt: Bjørn Mathiassen  

  

Bjørn takkede for 10.gildes store opbakning til fredslyset gennem Aalborg i oktober, og 

fortalte at Distriktet som tak havde betalt vores regning, da vi hyggede os med en øl inden 

vi gik hjem.  

  

GIM:  Lisbeth Andersen  

  

Referat af DIS/GIM-møde 2. og 3. februar 2025  

Der er Nordisk træf i Tønsberg i Norge, her deltager der 10 personer fra Danmark.  

Tilmeldingsfristen er udløbet.   

Træf i Holland i WESR i oktober 2025, og et arrangement i Polen i juni 2026.  



  8  

Bente fortalte lidt om mødet i Granada, hvor Senegal havde givet udtryk for, at de gerne 

ville stå for næste Verdenskonference, men beslutningen blev udskudt, da stedet rummer 

en del udfordringer.  

Bordet rundt:  Der blev b. a. fortalt om solstrålehistorier vedr. flygtninge fra Ukraine, BP 

stammen har haft et fellowshipmøde med BP Guild fra England.    

Trekantområdet har haft en tur til Afrika, Odense har haft besøg fra Irak. Der er flere gilder, 

der har kontakt til Sverige.  Flere gav udtryk for, at de var blevet for gamle til internationale 

kontakter. Grænsetræf blev nævnt som et godt sted at starte, hvis man vil deltage i noget 

internationalt.  

  

Webmaster: Janne Voss Hansen  

  

Vores hjemmeside koster noget, men fordelen er, at selv Janne kan opdaterer den. De andre 
gillder skal have Martin til at opdaterer deres, og det går lidt trægt. Der var flere der mente, 
at de også burde betale noget i stedet for at vente på at Martin havde tid.  
Janne bad os om at bruge vores hjemmeside, hvor hun prøver, at lave de forskellige links 

så enkelte som muligt, så de er nemme at brug.  

Bjørn roste Janne for hendes store arbejde.   

Man kan finde mange oplysninger på hjemmesiden, og den fungerer godt.  

Jørn A. fortalte, at de i foreningen Gildeborgen havde 5 personer, som er på kursus, så det 

bliver muligt for ilderne at opdaterer deres hjemmesider.   

  

Gildeborgen: Jørn A. Poulsen  

  

Foreningen Gildeborgen holdt ordinær Generalforsamling den 4. marts 2025. og der er 

udsendt referat fra mødet, så hvis det er læst kan jeg ikke bibringe meget nyt. Det er 

alligevel vigtigt for mig at nævne at der blev godkendt nye vedtægter jeg vil anbefale at 

læse. Jeg vil gerne gøre opmærksom på, at der under punktet ”Eventuelt” blev peget på at 

Foreningens formue kunne bruges i forbindelse med økonomisk koordinering. Ifølge den 

netop vedtagen vedtægt er det Generalforsamlingen, der beslutter om, der skal gives 

donationer. For at komme i mål, kan en løsning være, at der på Foreningen Aalborg 

gildernes Generalforsamling under punktet økonomisk koordinering vælges ansøgning der 

kan være velegnet at indsende som forslag til Foreningens Gildeborgens 

generalforsamling.   

                 
4. Indkomne forslag.   

  

     Ingen forslag  

  

  

5. Revideret regnskab forelægges af gildeskatmester. Bilag vedlagt.   

  

     Regnskab fremlagt og godkendt.  

  

  

6. Budgetforslag og fastsættelse af kontingent for 2025. Bilag vedlagt.  

  

Budget blev forelagt og godkendt – kontigent uændret – godkendt.  
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7. Valg af gildeledelse og suppleanter:  
  
    Gildemester   Lis Andersen                     Valgt  

 Suppleant   Betty Kjærsgaard  

  

  Valgt  

 Gildekansler  Kirsten Bøgh Nielsen    Valgt   

 Suppleant  Vibeke Rasmussen  

  

  Valgt    

    Gildeskatmester  Camilla Smalby    Valgt  

 Suppleant  Jørgen Bøgh Nielsen  

  

  

       

8. Valg af herolder og suppleanter:  

  

  Valgt     

    Stavherold     Jytte Højmark    Valgt     

 Suppleant   Kirsen Særmark  

   

                    Valgt     

 Faneherold   Hanne Juul                       Valgt            

 Suppleant   Preben Nielsen     Valgt       

  

    

9.   Valg af revisorer:  

  

 Annette Ankeraa                                                                  Valgt  

  Niels Voss Hansen        Valgt       

  

   1. suppleant  Annie Sperling     Valgt     

   2. suppleant  Jørn A. Poulsen  

   

    
 10. Valg af udvalg m.v.:    

  

       

   Valgt  

Oplysningsudvalg     Lis Andersen     

                                                           Niels Voss Hansen           

       Leif Nielsen                                            

GIM:       Lisbeth Andersen            Valgt  

Spejderkontakt:     Bjørn Mathiassen    Valgt  

Skriver til gildeposten:    Annette Ankeraa    Valgt    

Webmaster for 10. gilde:                    Janne Voss Hansen    Valgt       

Bestyrelsesmedlem til Gildeborgen:   Jørn A. Poulsen      

Suppleant:      Jørn Andersen  
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11. Eventuelt:   

  

Ingen punkter.  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Niels Voss Hansen    Annette Ankeraa            Bjørn Mathiasen  

Ordstyrer    

  

  

  

  

  

  

  Referant         Fungerende Gildemester  

Kirsten Bøgh Nielsen    Camilla Smalby   

Gildekansler    Gildeskatmester    

  

  


